
Trobem-nos al Pla d’Empúries, 30 d’abril de 2022

Dia: 30 d’abril de 2022

Hora: 12 a 13:30h

Lloc: Plaça Helena de Troia

Assistents:

Adam Tomàs

Carla Bonfll

Miquel Subirats

Tomàs Bertomeu

Pau Cid

Agustí Tirado

Núria Marco

Pep Simó

Veïnes i veïns del barri del Pla d’Empúries

Tècnic

Kevin Bernal. Tècnic de Participació Ciutadana.



Adam comença fent una intervenció de presentació de la sessió participativa. Excusa la presència

d’alguns regidors i regidores que, a l’haver altres actes a la ciutat, els ha sigut impossible venir.

Explica breument en quin estat es troba el projecte de la Vall de Zafan que, amb fons europeus,

volen unir Tortosa i Amposta per la via verda fns a arribar a la Ràpita, passant pel barri del Pla

d’Empúries. Finalment, passa el torn de paraula a la ciutadania. 

-Una veïna comenta que està tenint difcultats d’accés a casa perquè hi ha dues bigues que es

van deixar quan es va retirar tota la brossa de la Vall de Zafan i que vol que les retiren. També

comenta  que  hi  ha  gent  que  li  aparca  i  li  és  difícil  entrar  a  casa,  demana  millores  en  la

senyalització. Adam diu que seria millor donar-li el telèfon del regidor de serveis a la veïna i venir a fer

una visita per mirar de solucionar-ho. La veïna també comenta que hi ha una problemàtica amb

els excrements dels gossos prop de casa d’ella, ja que viu prop del llindar de la Vall. 

-Un veí demana que es netegi el camí del Barranc del Ceguet, perquè sovint baixen barrancades

d’aigua i deixen restes. Això difculta l’accés dels veïns i veïnes. Diu que el camí s’ha deixat i s’ha

abandonat i que li cal manteniment. També demana que es porti l’autobús al barri per poder

facilitar la vida a les persones grans. Adam explica que el tema de l’autobús s’està treballant. Explica

que el tema de l’autobús és una licitació tancada en preu i circuit i que modifcar-ho és molt difícil.

Comenta que s’està estudiant modifcar la línia dels cinemes perquè una part pugui passar pel Pla

d’Empúries, ja que la línia del cinema està infrautilitzada. Una altra opció seria reubicar la línia que va

a Favaret, que tampoc s’utilitza gaire. 

-Els veïns fan una reclamació que ja fa temps que es lluita per l’autobús al Pla. Adam explica que

també s’estan fent esforços per afavorir que els xiquets i xiquetes en edat de fer-ho puguin anar amb

bicicleta fns a l’escola.

-Una veïna es queixa que molta gent puja fns al Pla d’Empúries per a passejar als animals i

deixen els excrements allà. També comenta que la policia local no fa la ronda tal com l’hauria de

fer,  que només fan acte de presència  limitat  i  marxen.  Assegura que fa  molt  de temps que

directament no venen. Adam recull la queixa i es compromet a què la policia passi més sovint. 



-Una veïna demana que s’arregli el pont d’accés al barri. El regidor de serveis explica que hi ha una

difcultat  d’accés  per  poder  treballar  amb el  pont  del  barranc.  Assegura que  hi  ha una voluntat

màxima per poder treballar-hi, però que primer s’ha de fer camí per arribar fns allí,  degut al mal

estat en que es troba el barranc. Les veïnes asseguren que hi havia un projecte previ, que estava

aprovat i amb una partida assignada. L’alcalde es compromet a revisar-ho i buscar-ho. El regidor de

serveis es compromet a parlar amb l’arxiver  municipal per trobar-lo.  Les veïnes insisteixen en la

necessitat  d’arreglar  el  pont  perquè la  gent  gran no pot  passar,  les  voreres estan molt  poc

adaptades.

-Una veïna es queixa que els senyals de trànsit del barri estan malament. Alguns senyals generen

confusió i d’altres les mouen i les tomben. Els senyals no són còmodes per a les persones que

circulen pel barri. També consideren que les direccions no són les adequades. Adam li proposa a

la veïna fer una reunió conjuntament amb Ramon Bel i l’inspector de policia per decidir. Es proposa

convocar una nova assemblea després de la reunió amb una proposta per decidir i consensuar. La

veïna puntualitza que els senyals es poden moure per falta de manteniment.

-Un veí proposa fer uns canvis de senyalització i fer un carrer de doble sentit per poder millorar

la circulació.  Adam puntualitza  que els  carrers  de doble  sentit  redueixen l’espai  d’aparcament.  El

mateix veí explica una problemàtica amb un repartidor d’una empresa que va tenir un incident

amb un veí  i  des de llavors van catalogar el barri com a «confictiu». Demana a l’Ajuntament

intercedir amb l’empresa GLS per poder solucionar-ho. Adam diu que ho traslladarà a la Defensora

del Ciutadà per fer d’intermediària entre el ciutadà i l’empresa. 

-Uns veïns es queixen que ve gent del poble a llençar residus d’obra i també altres deixalles molt

voluminoses com matalassos o bicicletes trencades. Es proposa que es puguin retornar diners a

canvi de reciclar. La regidora explica que s’està treballant en la possibilitat de fer-ho així, mantenint el

contacte amb empreses que ho facin. Però encara no s’ha fet. Tot i així, explica que el sistema actual

permet l’intercanvi,  no per diners, sinó per sortejos o incentius. Explica també que s’està treballant

amb  els  cossos  de  seguretat  per  evitar  els  abocaments  il·legals.  Adam afegeix  que  s’ha  de  tenir

tolerància zero amb les persones que facin abocaments il·legals i que es poden realitzar denúncies

anònimes o, que si no volen fer-ho, que es dirigeixin a l’equip de govern i ells les faran.

-Una veïna pregunta pel funcionament de la deixalleria. La regidora explica que està oberta per a la

ciutadania i a empreses que generin pocs residus. 



-Una veïna demana un senyal de prioritat per al pont del barranc, ja que és molt estret i genera

problemes de circulació.  Adam proposa delimitar una mitjana, però en vehicles de gran tonatge és

més difcultós. Els veïns exposen que passen tràilers per allà i fan molt difícil la circulació. Adam

proposa posar un senyal de prohibit la circulació de camions excepte autoritzats. 

-Una veïna explica que al C/ Míkonos no hi ha un bon clavegueram. Si hi ha algun problema

d’embussaments  els  veïns  i  veïnes  del  carrer  han d’anar  a  un altre  carrer  per  poder  desfer

l’embús. És un problema d’urbanització, hi ha cases de nova construcció i el carrer encara no està

del tot acabat.  El coordinador de serveis ho mirarà i parlarà amb els veïns i veïnes del carrer per

resoldre-ho. El regidor de serveis s’ofereix a fer una reunió amb els veïns del barri. 

-Una veïna demana papereres al C/  Penèlope.  S’estudiarà el  cas i  es valorarà si  cal  posar una

paperera al carrer. Adam exposa que s’ha de fer un esforç per ser cívic, ja que posar una paperera a

tots els arbres i carrers és insostenible. 

-Una veïna explica que al C/ Ítaca hi ha un clot sense arreglar d’uns desperfectes que va fer Sorea.

Adam explica que han canviat la normativa municipal perquè tothom qui faci clots a Amposta els hagi

d’arreglar  d’una forma determinada.  Com que el  cost  de tapar els  clots  és més car les  empreses

s’esperen  a  tenir-ne diversos  abans  de tancar  per  reduir  els  costos. Adam diu  que ho  miraran  i

s’arreglarà. També explica que l’aplicació de l’Ajuntament és molt útil i pràctica en aquests casos i que

els pot ajudar a saber quines coses estan passant i a donar-li resposta més aviat.

-Una veïna es queixa que les màquines de neteja i els equips de jardineria no passen pal barri

amb la freqüència adequada. Adam explica que la freqüència de neteja es fa en funció del trànsit del

barri, que els barris on hi ha més trànsit hi ha més freqüència. La regidora de zones verdes, Carla, està

revisant el  protocol.  La veïna explica que els treballadors de l’empresa de neteja  realment no

netegen,  agafen  el  GPS  de  les  màquines  i  apunten  un  serveu  que  no  han  donat.  Miquel

traslladarà les queixes a la nova persona responsable, que està treballant també amb un nou anàlisi

de les freqüències de neteja. 

-Una veïna explica que algunes voreres estan molt malmeses. També pregunta si els accessos als

pàrquings des de les voreres són de competència municipal. L’alcalde explica que l’ajuntament pot

facilitar el cantó remuntable de la vorera. 

-Un veí pregunta com passaran les bicicletes del nou projecte de la via verda pel pont tan estret

d’entrada al barri.  Adam diu que ho estan estudiant des de la Diputació,  consultant les diferents

possibilitats per on poden passar. 



-Una veïna es queixa que la gent no respecta el límit de velocitat del barri i que no hi ha cap

senyalització que els obligui a anar a la velocitat legal. Adam diu que s’ha de senyalitzar. 

-Una veïna li pregunta a Adam si li consta cap denúncia per tràfc de drogues al barri. Un altre veí

assegura que no es pot respirar i que es cultiva aquí al barri. També assegura que els mossos i la

policia local van fer investigacions durant un temps i no es va fer res. Però ells ho saben del cert.

Els veïns els van veure, van avisar la policia i no va venir ningú. Adam li traslladarà a l’inspector. 

-Veïns reclamen el banc de la senyora Catalina. Adam ho anota.

-Adam insta als veïns i veïnes del Pla a constituir-se en associació de veïns.

-Una veïna demana que es canviïn els passos de zebra elevats per no fer malbé els cotxes. Adam

diu que ho revisarà, però que en principi estan homologats. 
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